
“Gıda Ve Tarım Ürünleri Denetim Ve Uygulamalarında Bilgilendirme Ve Çözüm 

Önerileri” panelinde konuşma yapan Şube Başkanımız Sayın Sedat KURU önemli noktalara 

dikkat çekti. Konuşmasının ana başlıkları aşağıdaki gibidir; 

 5996 sayılı kanunla gıda denetimlerinde tek yetkili merci Gıda, Tarım ve 

Hayvancılık Bakanlığıdır. 

 Tek kurum denetlemesine karşın Avrupa birliğine uyum sürecinde mevzuatta 

yaşanan hızlı değişim firmaları zor durumda bırakmaktadır. Firmalar mevcut 

mevzuat değişimlerini takip edememekte ve adapte olmak için desteğe ihtiyaç 

duymaktadırlar. Bu konu ile alakalı odamız sıkıntının farkındadır. Çözüm için 

Bakanlığa sunduğumuz “Gıda Danışmanlığı projesi” ile ilgili iki yılı aşkın bir 

sürede hiçbir gelişme olmamıştır. Özellikle küçük işletmelerde mevzuat takibi 

ve HACCP şartlarının firmalarda kültür haline gelebilmesi için bu projenin biran 

önce hayata geçmesi gerekmektedir. Sorumlu yöneticiliğin kaldırılmasından 

sonra yerini dolduracak bir çalışma hala yapılmamıştır. Bu süre zarfında 

firmaların sıkıntılarını azaltabilme adına üyelerimize sunduğumuz 

bilgilendirme çalışmalarını ( mail, seminer, eğitim vs) firmalara da 

ulaştırmak için çalışmalarımız devam ediyor. Yıl sonuna kadar bu projemizi 

aktif hale getireceğiz. Özellikle köçük işletmelerin bu çalışmaya çok ihtiyacı 

bulunmaktadır. 

 Diğer bir sıkıntılı konu da mevzuatın farklı yorumlanmasıdır. Bakanlık 

çıkarttığı mevzuatları ucu açık bırakmakta ve bu durum farklı yorumların ortaya 

çıkmasına sebep olmaktadır. Bu konu ile alakalı uygulamada bir çok örnekle 

karşılaşmaktayız.  

 En önemli konularımızda bir tanesi de alt yapısal problemler. Bu konunun birkaç 

sebebi var. Birincisi geçmişten gelen eksiklikler, ikincisi mevzuat değişiklikleri 

ile oluşan ihtiyaçlar ve son olarak da hala bilgisizlikten ve sistemsizlikten 

kaynaklanan oluşmaya devam eden problemler. Bu konu ile alakalı da 

hazırladığımız proje bakanlık tozlu raflarında beklemektedir. Ön çalışmalarını 

İTO ile beraber yaptığımız hijyenik dizayn projesi hala hayata geçirilemedi. 

Mevcut durumda bir milat belirleyerek yeni açılacak firmaların kurumlarını gıda 

mühendisleri gözetiminde projelendirilerek yapılması ve alt yapısal problemleri 

minimuma indirilmesi gerekmektedir. Eski firmaları da modernizasyon ile 

alakalı çalışmaların da aynı sistemle hızlı bir şekilde sonlandırılması 

gerekmektedir. 

 Denetimler başlı başına ele alınması gereken bir konudur. Mevcut şartlarda 

yaşanılan eksikleri bakanlık kabul etmemektedir. Bakanlık hastalığını kabul 

etmeyen hasta gibi problemleri kabul etmedikçe tedavi için çözüm üretmek 

imkansız hale gelmektedir. Bu gerçekleri inkar etmek bakanlığın inandırıcılığını 

zedelemektedir. Mesela tüketici, sektör temsilcileri ve bizler denetimler yeterli 

dememize rağmen bakanlık bir problem yok demektedir. Sonrasında çözüm 

adına ilerleme kaydetmeniz imkansız hale gelmektedir. Problemlerimiz oldukça 

fazla bu konun sadece bakanlık omzuna verilmesi ve çözümü sadece onlardan 

beklemek yanlış olur. Bu konu ile alakalı bizler göreve hazırız ama bakanlık 



sorunları kabullenmeli ve beraber çalışmalar yapmaya hazır olmalıdır. 

Denetimlerle alakalı bir çok konu bulunmaktadır. Bunlardan birkaç tanesine 

değineceğim. Birincisi denetçi kalibrasyonudur. Eğer standart bir denetim 

sağlayamazsak denetimlerimiz sorgulanır hale gelir ve mağduriyetler ortaya 

çıkar. Şuan perakende sektörünün şikayetleri bize böyle bir sorunu 

göstermektedir. İkincisi ise personel ve araç eksikliğidir. Bu eksiklikler de 

denetimlilerin verimliliğini düşürmektedir. Yapılan denetim sayısından çok 

etkinliğine bakmak gerekmektedir. Üçüncüsü ise şeffaflıktır. Bakanlık yapılan 

çalışmaları ayrıntılı bir şekilde paylaşmaması muhataplarda soru işaretleri ve 

eleştirilere sebep olmaktadır. Diğer konulara çok fazla girmiyorum. Ama ilgililer 

denetimler ile alakal 2013 yılında yaptığımız “Resmi Gıda Denetimleri” 

çalıştayının sonuç bildirgesine bakabilirler. Denetim konusu ayrıntılı bir şekilde 

ele alınmıştır. 

 İzlenebilirlik konusu da önemli bir konu bu konu oturumda ayrı bir başlık 

olduğu için girmiyorum. Zaten panelistimiz ayrıntılı paylaşacaktır. 

 Son olarak hijyen eğitimlerine girmek istiyorum.  Bir gıda mühendisi olarak 

hijyen eğitimlerini hemşireler verebilirken bizlerin verememesinden utanıyorum. 

Bu garabet durumun Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığının ihmalinden 

kaynaklandığını düşünüyorum. Bir yılı aşkın süre geçmesine rağmen hala çözüm 

üretilememesi ise üzücüdür. Burada topu diğer bakanlıklara atarak 

sorumluluktan kaçılamaz. Bir işi yapmak için yapmamamız lazım ama hijyen 

eğitimi şuan bu şekilde olmaktadır. 

Şeklinde konuşmasını gerçekleştirmiştir. 

 

 

 


